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مديرعامل يك بانك خصوصی با بيان اينكه 
بخش بانكي ايران 700 ميليارد دلار ترازنامه 
مال�ي دارد، گفت: ب�راي س�اماندهي بخش 
بانكي ايران و اص�اح وضعيتي كه ناش�ي از 
پرداخت وام هاي بد طي س�ال هاي گذش�ته 
بوده اس�ت، 180 تا 200 ميلي�ارد دلار هزينه 
نياز اس�ت كه توانايي اين هزين�ه را نداريم، 
از اين رو نيم�ي از بانك هاي ايران در ش�ش 
س�ال آينده باي�د تعطيل ي�ا ادغام ش�وند. 
به گزارش »جوان«، در حالي كه بيش از يك سال 
از ورود بانك ه��اي خصوصي به عرصه بانكداري 
ايران مي گذرد، گوي��ا ورود بانك هاي خصوصي 
به اين عرصه به رقابت س��الم منتج نشد و عملًا 
بانك هاي دولت��ي، نيمه دولت��ي و خصوصي به 
غلط وارد جن��گ جذب منابع با ابزار نرخ س��ود 
ش��دند كه خروجي اين روي��داد افزايش هزينه 
تأمين مالي در اقتصاد ايران و نابودي ساختاري 
نظام بانكي ايران ش��د، در اين بي��ن مديرعامل 
بانك خاورميانه به صراحت از وضعيت نامناسب 
بس��ياري از بانك ها خبر داده وگفت: 35 بانكي 
كه در ايران وجود دارند تا شش سال آينده بايد 

تعطيل يا ادغام شوند. 
   رقابت ناسالم در اقتصاد ايران

رقابت ناس��الم در اقتصاد ايران در بس��ياري از 
بخش ها از جمله بخش بانكي به چشم مي خورد 
و ضعف نهادي چون ش��وراي رقابت در اقتصاد 
دولتي ايران هزينه هاي بسيار زيادي براي كشور 
به همراه داشته اس��ت، در اين بين در شرايطي 
كه انتظار مي رفت با ورود بانك هاي خصوصي از 
ابتداي دهه 80 شاهد تحول در بخش بانكداري 
ورقابت سالم در جهت كاهش نرخ سود بانكي و 
نزول هزينه تأمين مالي از طريق بانك باش��يم، 
با گذش��ت س��ال ها از حضور بانك هاي دولتي، 
نيمه دولتي، خصوصي و تعاوني در بخش بانكي 
شاهد وضعيت بسيار نامناسب بخش بانكداري 

در كشور هستيم. 

بدهي هاي معوق قابل ملاحظه كم نبود، بانك ها 
در اواخر دهه 80 در اثر يك تحليل غلط بس��يار 
تأس��فبار و اين باور كه بخش مسكن دچار يك 
شوك قيمتي قابل ملاحظه خواهد شد، بسياري 
از دارايي ه��ا و در واقع پول ها و امان��ات مردم را 
از طريق ش��ركت هاي خود در بخش مس��كن و 
ساختمان سرمايه گذاري كردند كه خروجي آن 
بلوكه شدن بس��ياري از منابع بانك ها در بخش 
مسكن ش��د، زيرا بخش مس��كن و ساختمان از 
سال 91 در ركود بسيار جدي و شديد فرو رفت و 
پيش بيني مي شود اين رويداد تا سال 1400 نيز 
ادامه يابد، زيرا بيش از 3 ميليون خانه خالي در 
كشور وجود دارد كه نه تنها فروش نمي رود بلكه 

تعداد خانه هاي خالي نيز در حال رشد است. 
  صندوق هاي سرمايه گذاري بورسي

ناجی موقت بانك ها شدند
تع��دد و تكثر بانك ها و مؤسس��ات مالي موجب 
ش��ده مديران و اعضاي هيئت مدي��ره بانك ها 
براي ادامه حيات به بازي پونزي روي آورند و به 
هر بهايي منابع را با نرخ هاي سود قابل ملاحظه 
تهيه كنند كه در آخرين راهكار طراحي شده در 
دولت يازدهم بانك ها با تش��كيل صندوق هاي 
سرمايه گذاري بورس��ي عملًا منابع را با فروش 
واحدهاي سرمايه  گذاري با نرخ 20 تا 22 درصد 
جذب كرده و اين پول ها را در قالب گواهي سپرده 

و سپرده بانكي به بانك تزريق مي كنند. 
در همين راس��تا اگ��ر نگاهي ب��ه صندوق هاي 
سرمايه گذاري بورسي بيندازيم مي بينيم عمده 
اين صندوق ه��ا در تملك بانك ها هس��تند و در 
طول فعاليت دولت يازدهم ارزش اين صندوق ها 
به شدت افزايش يافته و سر از 133هزار ميليارد 
تومان درآورده، اين در حالي است كه حداقل 124 
هزار ميليارد تومان از منابع صندوق ها در بانك ها 
سپرده گذاري شده است و در حقيقت صندوق هاي 
سرمايه گذاري بورسي براي مدتي مشكل منابع را 
براي بانك ها حل كرده اند اما تداوم اين وضعيت 

امكانپذير نيست، زيرا صندوق هاي سرمايه گذاري 
مجوز خود را از سازمان بورس دريافت مي كنند و 
در محلي سرمايه گذاري كرده اند كه ارتباطي به 
بازار سرمايه ندارد و همه از ريسك بانكي مطلع 
هس��تيم و اگر روزي اتقاقي براي بانك ها بيفتد، 
صندوق هاي سرمايه گذاري هم دچار بحران جدي 
مي شوند، حال آنكه سازمان بورس اوراق بهادار 
قادر نيس��ت منابع صندوق هاي سرمايه گذاري 
و زيان احتمالي دارن��دگان يونيت ها و واحدهاي 

صندوق هاي سرمايه گذاري را جبران كند. 
در اين ميان، با گذشت بيش از 10 سال از ورود 
بانك هاي خصوصي به عرص��ه بانكداري ايران، 
نرخ تأمين مالي مؤثر در اقتصاد بس��يار بالاست 
و در مرز 30 درصد قرار دارد، ح��ال آنكه با اين 
نرخ اقتص��اد چي��ن و امريكا ني��ز نمي توانند به 
ش��كل صحيحي به فعاليت خود ادامه دهند اما 
هزينه ه��اي بانكداري در ايران و رقابت ناس��الم 
بانك ها و مؤسسات در اين بخش شرايط افزايش 
بهاي تأمين مالي را رق��م زده و مديرعامل بانك 
خاورميانه بر اين باور اس��ت ت��داوم اين رقابت 

ناسالم امكانپذير نيست. 
   تعطيلي يا ادغام

 2 راهكار بهبود وضعيت بانكداری ايران
مديرعامل بانك خاورميانه با بيان اينكه بسياري 
از بانك هاي ايران وضعيت مناسبي ندارند، گفت: 
نيمي از اين بانك ها در ش��ش س��ال آينده بايد 

تعطيل يا ادغام شوند. 
به گزارش فارس به نقل از رويترز، يكي از مقامات 
ارشد بانكداري ايران در كنفرانسي در زوريخ اعلام 
كرد: تعداد زيادي از بانك هاي ايران يعني حداقل 
نصفي از آنها بايد طي ش��ش سال آينده متوقف 
يا ادغام ش��وند به اين دليل كه طي س��ال هاي 
گذش��ته با ارائه وام هاي بد، اي��ن بانك ها نياز به 

به روزرساني دارند. 
پرويز عقيلي مديرعامل بان��ك خاورميانه اعلام 
كرد، براي س��اماندهي بخش بانك��ي ايران كه 

700 ميليارد دلار ترازنامه مال��ي  دارد، 180 تا 
200 ميليارد دلار هزينه نياز اس��ت و ما توانايي 

اين هزينه را نداريم. 
طي سال هاي گذشته بانك هاي ايران تحت يك 
رقابت شديد، همواره بيش��تر از آنچه خودشان 
سود دريافت مي كنند، به س��پرده گذاران سود 
داده اند، آنها به منظور جذب س��پرده گذار و در 
رقابت با ساير بانك ها اين كار را انجام مي دهند 
كه باعث ضرر هزاران ميلياردي آنها شده است. 
به  رغم مصوبات مختلف از س��وي بانك مركزي 
براي رعايت چارچوب هاي اعلامي، هنوز بانك ها 

به اين مسئله بي توجه هستند. 
عقيلي همچنين گفت: چندين برنامه براي اينكه 
صنعت بانكداري ايران را با استانداردهاي )بازل3( 
جهاني مطابقت بدهيم، انج��ام داده ايم اما براي 
بهبود اين ترازنامه مالي، حداقل سه سال زمان 
لازم اس��ت. وي همچنين با ارائه شاخص هايي 
اعلام كرد ك��ه چرا برخي بانك ه��ا در ايران نياز 

است با ديگر بانك ها ادغام شوند. 
عقيلي كه در نشستي با حضور بيش از 200 نفر 
از كارشناس��ان و مقامات بانكي اروپايي و ايراني 
صحبت مي كرد، گفت: طي اين دوره شش ساله 
از 35 بانكي كه در كش��ور وجود دارد تقريباً 13 

بانك بايد باقي بمانند. 
   دولت جس�ارت اصاح بانكی را داشته 

باشد
به اعتقاد عقيلي، دولت بايد اين جس��ارت را به 
خرج دهد كه اگر بانكي لازم است بسته شود، آن 
را ببندد و مهم نباشد كه كسي خوشش مي آيد 
يا نمي آيد، چراك��ه اين بانك ه��ا وضعيت قابل 

قبولي ندارند. 
بانك هاي ايراني در حال حاضر با استانداردهاي 

بين المللي بازل مطابقت ندارند. 
طي دوران تحريم هاي امريكا و كشورهاي اروپايي 
عليه ايران، بانك هاي ايران با بدهي هاي فزاينده اي 
مواجه شدند و در حال حاضر تقويت بانك ها براي 
افزايش سرمايه بس��يار حياتي اس��ت تا بتوانند 
قراردادهاي جديدي را با كشورهاي ديگر ببندند. 
در اين ميان، جورن فردس گارد سورنس��ون از 
آژانس اعتباري ص��ادرات EKF دانمارك كه به 
شركت هاي اين كشور براي انجام كار تجاري به 
ايران كمك مي كند، گفت: بازسازي يك صنعت 
مستلزم اين اس��ت كه از فروپاشي و هرج و مرج 
در بانك ها جلوگيري ش��ود و اين مس��ئله براي 
اطمينان دهي براي ش��ركاي بين المللي و جلب 

اعتماد آنها ضروري است. 
در جريان برجام و پس��ابرجام بانك هاي ايراني 
نتوانستند خود را به اس��تانداردهاي لازم جهت 
ارتباط با ش��بكه بانكي بين المللي تطبيق دهند 
و اين امر تا جايي حائز اهميت اس��ت كه عده اي 
دليل ناكامي دولت در پسابرجام را وضعيت شبكه 
بانكي ايران معرفي مي كنند، در نهايت گويا پروژه 
ادغام بانك ها و مؤسس��ات پولي در ايران كليد 
خورده اس��ت، زيرا تعدد بانك ها عملًا به جنگ 
نرخ سود جهت جذب منابع منتج شد كه هزينه 
تأمين مالي در اقتصاد را تا سطح 30 درصد رساند 
و تا جايي پيش رفت كه حتي بسياري از بانك ها 
را به گرداب ورشكستگي كشاند كه در اين اتفاق 
بدهي هاي معوق و دارايي هاي س��مي و مفاسد 

اقتصادي نيز گويا دخيل بوده است. 

مهران ابراهيميان 

وزي�ر راه و شهرس�ازي ب�ا تأكي�د ب�ر اينكه 
پيگي�ر كاه�ش دوره بازپرداخ�ت درياف�ت 
هس�تم،  مس�كن  خري�د  وام  تس�هيات 
گف�ت: وزارت راه و شهرس�ازي ب�ه دنب�ال 
تس�هيات  بازپرداخ�ت  م�دت  كاه�ش 
خريد مس�كن اس�ت و اين موض�وع نيازمند 
بررس�ي هاي بيش�تر در بانك مركزي اس�ت. 
به گزارش فارس به نقل از پاي��گاه خبري وزارت 
راه و شهرس��ازي، عباس آخوندي پس از جلسه 
هيئت دول��ت در گفت و گو با خبرن��گاران افزود: 
دريافت تسهيلات 80 ميليون توماني براي يك نفر 
و 160 ميليون توماني براي زوجين جوان از طريق 
حساب پس انداز صندوق خانه يكم در بافت هاي 
فرسوده ش��هري تهران با نرخ س��ود تسهيلات 8 
درصدي شرايط مناسبي را براي متقاضيان خريد 
مسكن فراهم كرده است. آخوندي گفت: استقبال 
خوبي براي س��پرده گذاري در صندوق پس انداز 
مسكن يكم ش��ده و آمارها نشان مي دهد بيش از 

260 هزار نفر در اين صندوق پس انداز كرده اند. 
وي با اشاره به سياست تسهيل دريافت وام خريد 

مسكن يادآور شد: هرچند ميزان سپرده متقاضيان 
در اين صندوق هر شش ماه دو برابر مي شود، اما 
وزارت راه و شهرسازي به دنبال كاهش اين مدت 
بوده و اين موضوع نيازمند بررسي هاي بيشتر در 

بانك مركزي است. 
وزير راه و شهرس��ازي در ادامه درب��اره واگذاري 
واحدهاي مس��كن مهر نيز ب��ه متقاضيان گفت: 
پروژه مسكن مهر در مراحل پاياني قرار دارد و به 
تدريج با آماده ش��دن اين واحدها به خصوص در 
شهر جديد پرديس، واحدهاي آماده به متقاضيان 
واگذار مي شود. خبرنگاري از آخوندي درباره رفع 
نقاط حادثه خيز از جاده هاي كشور پرسيد كه وي 
در پاسخ اظهار داشت: ارزيابي رفع نقاط حادثه خيز 
يكي از وظايف مهم و جاري اين وزارتخانه است و با 
تأمين منابع مالي و رفع اين نقاط در راه هاي كشور، 

عمليات آشكارسازي آن انجام مي شود. 
وزير راه و شهرس��ازي همچني��ن درباره احتمال 
خروج امري��كا از برجام گف��ت: در صورت خروج 
امريكا از برجام، بايد اين مس��ئله در هيئت دولت 

بررسي و درباره آن تصميم گيري شود.

وزير راه و شهرسازي مطرح كرد  

 كاهش مدت بازپرداخت تسهيلات مسكن
نيازمند بررسي بيشتر در بانك مركزي است

لطفي مسير عبدالعلي زاده را نرود!
مرتضي لطفي كه از جامعه كارگري رشد كرده بر شركت هاي اقتصادي 
تأمين اجتماع��ي مديريت خواهد كرد و ت��ركان رئيس هيئت مديره 
مجموعه شستا شد. با اين حال بايد اميدوار بود لطفي با اختيارات كامل 
اين مسئوليت را پذيرفته باش��د تا مانند علي عبدالعلي زاده در پايان 
عمر مديريتي اش به شوخي يا جدي نگويد: »رفتن من به شستا از اول 
اشتباه بود.« او كه سال ها كار تشكلي با كارگران كرده به خوبي مي داند 
كارگران و مستمري بگيران به دليل محدوديت هاي مالي در سازمان 
تأمين اجتماعي مواجهند، بنابراين اكنون بار مس��ئوليتي را به دوش 
مي كشد كه در نتيجه همراهي با كارگران است و فراموشي اين موضوع 
بي مهري بزرگي به جامعه بيش از 5 ميليون كارگري است كه به اميد 
آينده مطمئن به س��ازمان تأمين اجتماعي سهم حق بيمه مي دهند، 
بنابراين وي كه پيش از اين نيز به عنوان قائم مقام شستا مشغول به كار 
بوده بايد از هم اكنون و با توجه به وضعيت سوددهي شركت هاي شستا 
به فكر افزايش كارايي و بهره وري باش��د و بديهي است در اين مسير 

انتخاب مديران كارآمد نقشي بسيار مهم ايفا خواهد كرد. 
اگر چه در س��ابقه مرتضي لطف��ي همكاري طولاني با ش��ركت هاي 
اقتصادي شستا وجود دارد و عضو اتاق بازرگاني بوده و به خوبي فضاي 
شركت هاي شستا را مي شناسد، با اين حال بايد وي خود را براي سه 
موضوع مهم در حوزه اثر بخشي مديريتي اش آماده كند، زيرا سياهي 
نفت و درآمدهاي نفتي ديگر قادر به پوش��ش اش��تباهات مديريتي 

نخواهد بود. 
نخستين موضوع بي توجهي به فشار هاي نمايندگان مجلس و به گوش 

گرفتن اظهارات جهانگيري در انتخاب مديران است. 
جهانگيري گفته بود: »منافع كش��ور نبايد به خاطر منافع يك مدير 

آسيب ببيند.«
 لطفي با عنايت به ويژگي هاي شس��تا و سازمان تأمين اجتماعي بايد 
بداند زير بار مدير سفارش��ي رفتن، بحران صن��دوق را رفع نمي كند، 
بنابراين بايد از انتصاب ژن هاي خوب ولو ب��ا حقوق هاي اندك )!( كه 
بعداً هم پدر نماينده عذرخواهي مي كن��د، پرهيز كند، يعني با توجه 
به حافظ��ه اقتصادي مردم، بايد مراقب باش��د كه هم��ه كوتاهي ها و 

سفارشي كاري هاي گذشته به نام وي تمام نشود ! 
دومين نكته اي كه لطفي با توجه به تجارب مديريتي خود بايد بيش از 
همه مدنظر قرار دهد، پرهيز از رفيق بازي در مهره چيني هاي مديريتي 
در شركت هاي شستا و تأكيد بر تخصص گرايي و شايسته سالاري در 
انتصاب افراد است. او به خوبي در تجارب بنگاه هاي اقتصادي كه خود 
مديريتش را بر عهده داش��ته مي داند كه نقش مديران متخصص در 
خروجي و عملكرد ش��ركت ها چقدر مؤثر اس��ت، بنابراين دست كم 
نبايد مسير عبدالعلي زاده در برخي انتصاب هاي رفاقتي را دنبال كند، 
به عنوان نمونه ب��ا نگاهي به كارنامه و تخصص افراد در ش��ركت نفت 
پاسارگاد و شركت زيرمجموعه آن و نگاهي به عملكرد آنها درخواهد 
يافت كه ش��خصي كه از بخش مس��كن و شهرس��ازي بر يك شركت 
تخصصي نفتي مديريت كرده چگونه در سوددهي يا حتي ضرردهي 
شركت ها مؤثر اس��ت. لازم به يادآوري نيس��ت اعتماد به مديريت نه 
با رفيق بازي و سفارش��ات بيجاي حزبي در انتصابات ك��ه با مديران 

تكنوكرات متخصص قابل حصول است. 
اما س��ومين موضوع، اصلاح افكار عمومي نس��بت به ش��ركت هاي 
س��ازمان تأمين اجتماعي )شس��تا( اس��ت. هم اكنون بايد هر چه 
سريع تر تكليف ش��ركت هاي زيرمجموعه شستا كه برخي از آنها از 
سوي دولت به سازمان تحميل شده و زيان ده است، روشن كرد، زيرا 
ادامه حيات اين شركت ها صرفاً براي چند سمت سفارشي يا حفظ 
چند شغل در آن جفا به خانواده 20 ميليوني سازمان تأمين اجتماعي 
است. به علاوه نگاه به شركت هاي زير مجموعه شستا به نوعي نگاه به 
يكي از نمادهاي انحراف درخصوصي سازي است، به نحوي كه گفته 
مي شود شستا و مديريت در آن نه خصوصي و نه دولتي بلكه حياط 

خلوتي در فضاي اقتصادي است. 
به عبارت بهتر در فضاي كنوني اقتصاد هم اكنون برخي نقاط شس��تا 
نقطه اي كدر و غيرشفاف اس��ت كه حتي برخي شركت هاي سودده 

سال هاي گذشته را به شركت هاي زيان ده بدل كرده است.
 در اين مجموعه )نه همه ش��ركت ها( نه انگيزه ق��وي حاكم بر بخش 
خصوصي وجود دارد و نه نظارت نصف و نيمه بخش دولتي و از آنجا كه 
كارگران چندان توانايي نظارت بر اموال خود در اين سازمان را ندارند، 
از اين رو هر نوع اشتباه يا هدر دادن منابع بدون پيگرد باقي مي ماند، 
بنابراين مدير جديد شستا بايد شركت هاي شستا را شفاف تر از همه 

بخش هاي اقتصادي و به امانتدار لايق كارگران بدل كند.

مديرعامل يك بانك خصوصی در سفر خارج از كشور مدعی شد 

ساماندهی بانك ها 200 ميليارد دلار هزينه دارد
نيمي از بانك هاي ايران در 6 سال آينده تعطيل يا ادغام می شوند

بان�ك مرك�زي و مرك�ز آم�ار در حال�ي ب�ا افتخ�ار از 
تك رقم�ي ش�دن ن�رخ ت�ورم آم�ار مي دهن�د ك�ه نگاه�ي 
به ب�ازار م�واد خوراك�ي از گراني هاي ش�ديد حكاي�ت دارد. 
بانك مركزي اخيراً با انتشار گزارش��ي جديد ادعا كرد نرخ تورم در 
شهريورماه دوباره تك رقمي شده و به رقم 9/9 درصد رسيده است. 
چند روز قبل تر هم مركز آمار نرخ تورم در شهريور را 8 درصد اعلام 
كرده بود. اين آمارهاي عجيب دولتي ها درباره تك رقمي شدن نرخ 

تورم در حالي است كه قيمت مواد غذايي سر به فلك كشيده است. 
كار به جايي رس��يده كه چند روز قبل محمد ش��ريعتمداري وزير 
صنعت از دستور حسن روحاني براي بررسي علل گراني بيش از 20 

درصدي برخي كالاهاي اساسي سخن گفت. 
به هر حال، آمارها نشان مي دهد در يك سال اخير قيمت بسياري از 
مواد غذايي به طور لجام گسيخته افزايش پيدا كرده كه ركورددار آن 
بادمجان، پياز و نارنگي است كه به ترتيب در يك سال اخير 97درصد، 

59 درصد و 58 درصد گران شده اند. آمار گراني مواد خوراكي بيانگر 
آن اس��ت كه مراكز آماري دولت بايد در نحوه محاسبه و انتشار آمار 
تورم، تجديدنظر كنند. مواد غذايي كه بيشترين سهم را در سبد خريد 
اقشار متوس��ط و كم درآمد جامعه دارند، با س��رعت فراواني در حال 
گراني هستند اما به علت آنكه سهم اين مواد در سبد كالاهاي مصرفي 
در فرمول تورم، پايين است، نرخ تورمي كه اقشار متوسط و كم درآمد 

جامعه تحمل مي كنند بسيار بيشتر از نرخ تورم اعلامي است.

گراني ۹۷ درصدي برخي مواد غذايي در دوران تورم تك رقمي
  خبر

 استقرار 3 ميليون تبعه غيرمجاز
در اقتصاد ايران

و محاس�بات مجل�س  بودج�ه  برنام�ه،  عض�و كميس�يون 
گف�ت: 2 ت�ا 3 ميلي�ون تبع�ه غيرمج�از در اقتص�اد اي�ران 
و ب�ر ب�ام ب�ازار اش�تغال ب�دون منط�ق اس�تقرار يافتن�د. 
به گزارش خانه ملت، حسينعلي حاجي دليگاني در نشست علني ديروز 
مجلس شوراي اسلامي در جريان سؤال خود مبني بر اينكه »بازار كار 
كشور و فرصت هاي شغلي آن، در اختيار اتباع بيگانه است و اين موضوع 
برخلاف نظامات قانوني اس��ت. علت اين امر چيست؟« از ربيعي وزير 
تعاون، كار و رفاه اجتماعي گفت: آيا بزرگ ترين معضل امروز كش��ور 
بيكاري اس��ت؟ آيا بحران بيكاري جوانان رش��يد كشور را مانند شمع 
آب كرده است؟ آيا فقر و فساد زاييده بيكاري است؟ و كيان خانواده ها 
به دليل اين مسئله از هم پاشيده شده يا در مرحله فروپاشي است؟ آيا 
سن ازدواج جوانان به دليل بيكاري افزايش يافته است و در يك كلام آيا 

بيكاري ام الفساد است يا خير؟
نماينده مردم شاهين ش��هر در مجلس شوراي اس��لامي با بيان اينكه 
حدود 4 ميليون بيكار در كشور وجود دارد، ادامه داد: اگر جواب سؤالات 
فوق مثبت است، چرا فرصت اشتغال 2 تا 3 ميليون نفر در كشور به اتباع 
خارجي غيرمجاز داده شده است، البته تأكيد دارم مسئله ما با اشتغال 
اتباع غيرمجاز است. وي خطاب به وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي گفت: 
شما مسئول برنامه ريزي و تعيين سياست هاي اشتغال در كشور براساس 
چشم اندازها و سياست هاي كلان هستيد و اين درحالي است كه در زمان 
رأي اعتماد به شما در مجلس براي تصدي بر وزارتخانه كار در دو دولت 
يازدهم و دوازدهم، در اين خصوص برنامه ارائه كرده و متعهد ش��ديد 
قانون را اجرا كنيد. حاجي دليگاني خطاب به ربيعي با بيان اينكه نظارت و 
صيانت از نيروي كار و فرصت هاي شغلي برعهده شماست، تصريح كرد: 
اكنون پس از گذشت چهار سال از تصدي شما بر وزارتخانه تعاون، كار 
و رفاه اجتماعي بايد پرسيد در اين رابطه چه اقداماتي انجام داده ايد؟ و 
براي اجراي ماده 120 قانون كار مبني بر اينكه اتباع بيگانه فقط مي توانند 

در مشاغل خاص مشغول به كار شوند، چه كرده ايد؟
وي ادامه داد: چطور افرادي كه به صورت قاچاق و غيرمجاز وارد كشور 
شده اند مي توانند حدود 2 ميليون شغل را به خود اختصاص دهند؟ اين 
در حالي است كه اگر اين افراد به صورت مجاز هم وارد كشور مي شدند، 

نمي توانستند در هر شغلي فعاليت كنند. 
نماينده مردم شاهين شهر در مجلس شوراي اسلامي اضافه كرد: اكنون 
اتباع بيگانه در ش��غل هاي متفاوت از سبزي فروش��ي تا طلافروشي و 
رانندگي و استادكاري مشغول به كار هستند، در حالي كه بايد پرسيد 
آيا افراد ايراني واجد شرايط براي حضور در اين شغل ها وجود ندارد كه 

تاكنون هيچ مسئولي درصدد اجراي اين قانون برنيامده است؟

 رئيس انجمن صنفي واردكنندگان خودرو 
خبر داد

خودروسازان به اندازه كل خودروهاي 
وارداتي قطعه وارد كردند

رئي�س انجمن صنف�ي واردكنن�دگان خودرو ب�ا بي�ان اينكه در 
س�ال گذش�ته واردات وس�ايل نقلي�ه موت�وري ب�ه ارزش 
8۹3 ميلي�ون دلار رس�يد، گف�ت: بناب�ر آماره�اي منتش�ر 
ش�ده واردات قطع�ات منفصل�ه رتب�ه چه�ارم از مجم�وع 
واردات كالاه�ا ب�ه كش�ور را ب�ه خ�ود اختص�اص داده اس�ت. 
به گزارش تسنيم، ميثم رضايي با اشاره به حجم واردات خودرو و قطعات 
منفصله براي ساخت خودرو به كشور، اظهارداشت: بنابر آمارهاي منتشر 
شده توسط گمرك كشور، در سال گذشته واردات وسايل نقليه موتوري 
در رتبه سوم و واردات قطعات منفصله رتبه چهارم از مجموع واردات 

كالاها به كشور را به خود اختصاص داده بود. 
وي افزود: در س��ال گذش��ته واردات وس��ايل نقليه موتوري به ارزش 
893 ميليون دلار رسيد و بعد از آن قطعات منفصله براي توليد خودروي 
سواري به ارزش 782 ميليون دلار بود كه اين امر نشان دهنده اختلاف 

كم در مورد ارزش ريالي واردات خودرو و قطعات به كشور است. 
رئي��س انجمن صنف��ي واردكنن��دگان خ��ودرو گف��ت: هياهوي 
خودروسازان در مخالفت با واردات تنها براي تأمين منافع خودشان 
اس��ت، در حالي كه واردات خودرو در بالاترين س��طح تنها حدود 
7 درصد از ميزان تولي��د را دربرگرفته و تهديدي براي توليد ملي به 
حساب نمي آيد، همانطور كه در گزارش تحقيق و تفحص از صنعت 
خودرو كه توسط مجلس شوراي اسلامي انجام شد، ميزان واردات 

موضوعي نگران كننده قلمداد نشده بود. 
------------------------------------------------------ 

GECF در حاشيه نشست
 زنگنه: اعضاي اوپك هر كاري را

براي ثبات بازار نفت انجام مي دهند
بيژن زنگنه در حاش�يه نشس�ت ديروز كش�ورهاي صادر كننده 
گاز در مس�كو اعام ك�رد: اعض�اي اوپك آم�اده هس�تند براي 
بازگرداندن ثبات به بازار نفت هر كاري كه لازم باشد، انجام دهند. 
به گزارش فارس به نقل از رويترز، بيژن زنگنه، وزير نفت كش��ورمان 
در حاشيه سفر به مس��كو اعلام كرد: به اعتقاد من تمام اعضاي اوپك 
مي خواهند هر كاري كه لازم است انجام دهند بازار نفت به ثبات برسد. 
زنگنه كه براي ش��ركت در اجلاس مجمع كشورهاي صادركننده گاز 
كه در روسيه برگزار مي شود به اين كش��ور سفر كرده است، در پاسخ 
به اين س��ؤال كه آيا توافق كاهش عرضه نفت اوپ��ك براي پس از ماه 
مارس نيز تمديد خواهد شد، گفت: ما هنوز در جلسات اوپك در اين 

باره گفت وگو نكرده ايم. 
وي ادامه داد: اما آنگونه كه به نظر مي رس��د تمام اعضاي اوپك بر اين 
باورند بازار نفت بايد به ثبات برس��د و به اعتقاد من تمام اعضاي اوپك 

آماده هستند هر اقدام لازمي را براي تثبيت بازار نفت اجرايي كنند. 
اجلاس مجم��ع كش��ورهاي صادركنن��ده گاز با حض��ور نمايندگان 
كشورهاي ايران، روسيه، الجزاير، بوليوي، ليبي، مصر، گينه استوايي، 
قطر، نيجريه، ترينيداد و توباگو، ونزوئلا و امارات متحده عربي در مسكو 

در حال برگزاري است. 
------------------------------------------------------

نماينده كارگران در شوراي عالي كار:
 عقب ماندگی دستمزد كارگران را 

نمی توان با ترفند های روانی مديريت كرد
نماين�ده كارگ�ران در ش�وراي عال�ي كار ب�ا بي�ان اينك�ه 
مطاب�ق قان�ون، دس�تمزد كارگ�ران را ش�وراي عال�ي كار ب�ه 
ص�ورت س�ه جانب�ه تعيي�ن مي كن�د، گف�ت: دول�ت باي�د ب�ه 
فكر چ�اره اي ب�راي جب�ران عقب ماندگي ق�درت خري�د مردم 
باش�د. با افزاي�ش 10درصدي عق�ب ماندگي بيش�تر مي ش�ود. 
علي خدايي، نماينده كارگران در ش��وراي عال��ي كار در گفت و گو با 
تسنيم، در واكنش به اظهارات نوبخت مبني بر افزايش حقوق كارگران 
گفت: برخي مسئولان با اعلام اعداد و رقم هاي مختلف قصد دارند ذهن 
جامعه را آماده براي افزايش حقوق كمتر از واقعيت ها كنند. واقعيت هاي 

زندگي مردم را نمي توان با ترفند هاي رواني مديريت كرد. 
 وي با بيان اينكه حق��وق كارمندان دولت را دول��ت تعيين و مجلس 
تصويب مي كند، ادامه داد: دول��ت بايد به فكر چ��اره اي براي جبران 
عقب ماندگي قدرت خريد مردم باش��د. با افزاي��ش 10درصدي حتي 

نمي توان شكاف ايجاد شده با قدرت خريد سال گذشته را پرُ كرد. 
 خدايي تأكيد كرد: ماده 41 قانون كار كه يك قانون بالادستي است، 
تصريح مي كند كه ش��وراي عالي كار تعيين كننده دستمزد كارگران 
است. شوراي عالي كار هم بر اساس دو مؤلفه )توجه به نرخ تورم، تأمين 
حداقل هاي زندگي( بايد دستمزد را تعيين كند. براي تعيين دستمزد 
97 مشمولان قانون كار تأمين معيشت و راهكارهاي رسيدن به سبد 
معيشت كارگران را در دس��تور كار داريم. تكيه ما در مذاكرات مزدي 
سبد معيشت خانوار است. نماينده كارگران در شوراي عالي كار با بيان 
اينكه به هيچ عنوان امسال نرخ تورم ملاك تعيين سبد خانوار نخواهد 
بود، گفت: به هيچ عنوان تن به بازي روان��ي نخواهيم داد. اولين گام 
اين است كه حقوق بايد سبد معيشت را تأمين كند و گام بعدي ارائه 
برنامه مشخصي براي جبران فاصله ايجاد شده  بين حداقل دستمزد و 
معيشت است. به هيچ عنوان توجهي به اينكه دولت چه تصميمي براي 

كارمندان مي گيرد، نخواهيم داشت.

هادی  غلامحسینی
  گزارش  یک

تاریخ انتشار نوبت اول: 96/7/13 و نوبت دوم: 96/7/15

آگـهى مناقـصه عمـده
(نوبت اول)

شهرداري قم در نظر دارد موضوع پروژه مشروحه ذیل را با مشخصات و شرایط کلى زیراز طریق مناقصه عمده به شرکت هاي واجد شرایط واگذار 
نماید.

شرح مختصر پروژه : - بهسازي بوستان معلم (منطقه یک) به مبلغ برآورد 7،440،901،337 ریال در مدت 4 ماه به مبلغ ضمانت شرکت در مناقصه 
373،000،000 ریال

شرایط: - ارائه گواهینامه صلاحیت از معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي ریاست جمهوري
- ارائه اصل فیش واریزي به مبلغ 2،000،000 ریال به ازاي خرید اسناد مناقصه به شماره حساب 4092994607 بانک ملت به نام شهرداري قم 
(هزینه خرید اسناد مناقصه غیر قابل استرداد مى باشد)   - برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب 
ضبط خواهد شد.   - شهرداري در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.    - سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود مى باشد.
- این پروژه فاقد پیش پرداخت مى باشد.  - حداکثر مهلت خرید اسناد مناقصه و ارائه پاکات پیشنهاد قیمت تا 10 روز پس از انتشار آگهى نوبت 

دوم مى باشد.   - مبلغ پیشنهادي مى بایست از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاك و مهر شده تسلیم گردد.
- پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولى و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد خود ضمیمه نمایند.

- هزینه درج آگهى ها بر عهده برنده مناقصه مى باشد.
محل توزیع اسناد : قم- بلوار امام موسى صدر- شهردارى قم- بلوك B- طبقه دوم- معاونت شهرسازى و امور زیربنایى شهردارى قم- اداره 

هماهنگى و برنامه ریزى امور عمرانى- شماره تماس :  025-36104585
محل تحویل پاکات : قم- بلوار امام موسى صدر- شهردارى قم – بلوك A- طبقه ششم -اداره کل حراست

www.qom.ir   اداره کل روابط عمومى و بین الملل شهردارى قم

  مسكن


